
  
 

Side 1 af 3 

 

 Kredsbestyrelsesmøde 

Mødedato og tid Tirsdag d. 9. juni kl. 18.00  

Sted Hos Niels 

Mødeleder Niels Egeberg 

Referent Anne Wilms 

Emne Arbejdsgruppe møde  

Deltagere Birthe, Kurt, Niels, Ole, Lars, Arne & Anne 

Fraværende Ingen 

  

Referat sendes i øvrigt til Friluftsrådets sekretariat 

 

1. Formel godkendelse af referat 
Referat godkendt. 
 

2. Nyt årsmøde 
a. Dato & sted 

16. september kl. 19:00 – Tåstrup Kulturcenter (Niels booker) 

b. Opdatere invitation og udsendelse 

Anne opdaterer invitation. Niels kontakter FR sekretariat for at få opdateret ad-

resseliste + kontakt fra HB. Niels udsender invitation. 

c. Deltagere (ud over repræsentanter) 

Anne lokaliserer i Albertslund, Rødovre + roklubber 

Ole lokaliserer i Vallensbæk 

Kurt lokaliserer i Ishøj 

Niels lokaliserer i Hvidovre + Tåstrup 

Birthe lokaliserer i Brøndby 

Hvis der er tid kan Glostrup gennemgås. 

Brug evt. ”findditfriluftsliv”. 

3. Den nye lokale struktur - opfølgning 
a. Datoforslag 

Mødedato d. 1. oktober kl. 18:00 med Gunnar (kreds Storkøbenhavn Nord) 

b. Dagsorden – invitation 

Gunnar opfordres til at komme med et oplæg. 

c. Opfølgning på kontaktpersoner i lokale foreninger 

Se punkt 2.c 

4. Workshop om udvikling af Strandparken 
a. Præsentation fra workshop 

FR repræsenteret af Ole, Niels og Simone. Ved workshoppen deltog 3 repræsen-

tanter fra DN og 2 arkitekter. Workshop omhandlede udelukkende Strandparken 

– ikke havnene. Der vil blive etableret støttepunkter ved indkørslerne til Strand-

parken. Der arbejdes på etablering af både permanente og midlertidige installe-

ringer.  

b. Inddragelse af interessenter/myndigheder 

Der vil blive afholdt møder med myndigheder, kommuner og andre interessenter. 

Der vil formodentlig blive afholdt møde for FR igen (formodentlig igen omkring jul 

2020). 
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c. Holdninger fra bestyrelsen til projektet 

Der var enighed i bestyrelsen om at Strandparken skal holdes i samme stil som 

den nuværende. 

5. Status – Vores projekter 
a. St. Vejleå 

Arne & Ole deltog på ISVM bestyrelsesmøde med oplæg omkring omløbet. Val-

lensbæk mangler svar vedr. uændret status på søerne. Der er blevet sat en 

deadline for spørgsmål til ISVM vedr. omløb. Deadline er sat rimeligt kort, da 

ISVM ønsker fremdrift i processen. Ole har efterfølgende lavet et oplæg til rens-

ning af søerne – efter etablering af omløb. Mikkel Holmberg Stoltz er blevet se-

kretær for ISVM. 

Mosens Dag afholdes 6. september 

b. Ridestiprojektet 

Der arbejdes på at etablere ridestier gennem Hyldager Bakker og Egelundparken. 

Ole har i forbindelse med pkt. 4 gjort opmærksom på ønsket om muligheden for 

at etablere en forbindelse til heste. 

Lars informerede om planerne om at hegne (store) arealer i statsskovene. Det 

påvirker ikke St. Vejleå direkte, men bl.a. er der forslag om at hegne i Bidstrup 

Skovene, hvilket vil medføre at mange ridende vil søge mod andre områder. Lars 

er gennem DRF blev tovholder og er i samarbejde med andre interesseorganisati-

oner (via DIF) i gang med at etablere kontakt til miljøministeren. Der er mange 

berørte brugere, både organiserede og ikke organiserede. Fra Friluftsrådets orga-

nisationer er bl.a. spejdere, ryttere, cyklister, hundekørsel og orienteringsløbere. 

c. Hyldager Bakker mv. 

Etablering af Hyldager Bakker syd er i gang. Der er etableret indkørsel fra Roskil-

devej til Hyldager Bakker nord. Der er stadig diskussion vedr. flytning af AMC. 

Der er nu kritiske røster, som ikke ønsker AMC placeret i forbindelse med Al-

bertslund Stadion. 

d. Det spisende Hvidovre – Vores Natur projekt 

Aktiviteter vil blive kørt i sensommeren og muligvis i 2021. 

e. Helges have 

Jordstykke i Sengeløse, som ved frivillige kræfter skal forvandles til et rekreativt 

fælles område for borgere og brugere i Sengeløse. 

6. Bordet rundt – hvad sker der i kommunerne nu 
Albertslund 

Naturgruppe møde d. 10. juni. 
 

Brøndby 

Miljørepræsentantskabet i Brøndby er nedlagt i foråret 2020. Der er blevet oprettet en 

interessegruppe for miljø. Birthe har tilmeldt sig. Der er stor fokus på naturformidling til 

skoleelever. 
 

Glostrup 

Ingen nyheder 
 

Høje Tåstrup 

Fritidskonsulenten fra HTK skal udarbejde en friluftspolitik. FR er blevet inviteret til at 

deltage i arbejdet. Møde d. 20. juni med friluftsorganisationer. Niels deltager. 

Skovhøring i februar med deltagelse af 70 borgere – mødet omhandlede etablering samt 

brug af skovene i kommunen. 

HTK arbejder på en sundhedspolitik. 
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Ishøj 

Nyt kommissorium for Grønt Råd er begyndt at blive debatteret. Næste møde i septem-

ber. Molehovedet i Ishøj Havn er under renovering grundet påsejling. 
 

Vallensbæk 

Ole deltager i Styregruppen for ny svømmehal. Nyt møde i august 2020. 
 

Hvidovre 

Ingen nyheder. 
 

Vandråd 

Møder udsat – afleveringsfrist udsat 2 måneder. Planlagt møde i den kommende uge. 

Projekt med omløb på St. Vejleå kommer ikke i betragtning, da projektet er for stort. 

 

DVL 

Møde i slut november for FR-repræsentanter i Thy Nationalpark. 

 

7. Udlodningsmidler 
Liste blev gennemgået og Ole melder ind på projekterne. 

8. Eventuelt 
Ole er kommet med i gruppe om etablering af stenrev i Køge Bugt. 

 

Kommende møder: 

16. september Årsmøde 

1. oktober  Vedr. Ny struktur 
 

Forkortelser: 

FR  Friluftsrådet 

HB  Hovedbestyrelse 

DVL  Dansk Vandrelaug 

DRF  Dansk Ride Forbund 

DIF  Danmarks Idræts Forbund 

ISVM  IS Vallensbæk Mose 

AMC  Albertslund Motor Center 

HTK  Høje Tåstrup Kommune 
 


